
Or.0002.5.2019 

PROTOKÓŁ Nr VIII.2019 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 27 sierpnia 2019 r. w godz. 10.00 – 13.35 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Bogdan Zieliński – Starosta Wysokomazowiecki; 

2) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

3) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

4) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

5) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 

6) Ireneusz Marek Bokina – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 

7) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach; 

8) Joanna Krawczuk – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 

9) Bronisław Puczel – Dyrektor Stacji Doświadczalnej i Oceny Odmian w Krzyżewie; 

10) Andrzej Raciborski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej (Prezes Gminnej Spółki Wodnej 

Krzewina); 

11) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 

12) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

13) Agnieszka Kurzyna – Dyrektor CKB w Sokołach; 

14) Piotr Babul – Dyrektor Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej w Białymstoku; 

15) ks. Zdzisław Dylnicki – Proboszcz Parafii pw. Wniebowzięcia NMP w Sokołach; 

16) Kamil Balcewicz – KOBA Sp. z o.o.; 

17) Marian Halicki – KOBA Sp. z o.o.; 

18) Henryk Łuniewski – Klub Wiezionych, Internowanych i Represjonowanych; 

19) Zenon Perkowski – Klub Wiezionych, Internowanych i Represjonowanych; 

20) mieszkańcy gminy. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady, który przywitał radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samo-

rządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 

13 RODO znajduje się na stronie BIP-u. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Poinfor-

mował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym korespondencyjnie i na podane 

skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zapoznał z porządkiem obrad i zwrócił się do radnych z za-

pytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 

powiadomił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 

mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad. Po przeprowadzonych głosowaniu ogłosił, że za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 rad-

nych. Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu VII Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Przedstawienie informacji nt. dostępu do szerokopasmowego Internetu realizowanego na terenie 

gminy Sokoły. 

4. Przedstawienie informacji nt. ogólnopolskiego programu regeneracji środowiskowej gleb poprzez 

ich wapnowanie. 

5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

2) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieru-

chomości, na których zamieszkują mieszkańcy; 

3) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty; 

4) wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego; 

5) ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewsz-

czyzna; 

6) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości w Bruszewie na okres powyżej 3 lat; 

7) określenia wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu prze-

kształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły 

w prawo własności nieruchomości. 

6. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r., kształtowa-

niu się wieloletniej prognozy finansowej i przebiegu planów instytucji kultury. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu VII Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół VII Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

25 czerwca 2019 r. do 27 sierpnia 2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poprosił o udzielenie głosu w niniejszym punkcie porządku ob-

rad nowemu Proboszczowi Parafii w Sokołach. 

Radni przez aklamację wyrazili zgodę na zabranie głosu przez ks. Zdzisława Dylnickiego. 

ks. Zdzisław Dylnicki Proboszcz Parafii pw. Wniebowzięcia NMP w Sokołach podziękował 

za zaproszenie na sesję i możliwość publicznego zabrania głosu. Przedstawił, że kościół i parafia są 

promocją danej miejscowości, gdyż przejeżdżają tu ludzie z różnych zakątków na uroczystości i nabo-

żeństwa. Cmentarz grzebalny jest wizytówką parafii i trzeba będzie o niego trochę lepiej zadbać. Dzi-

siaj zostanie wykoszona trawa. Kościół został bardzo ładnie odnowiony przez ks. Franciszka Grabo-

wicza. Teraz trzeba to wszystko utrzymać w takim stanie jakim jest i przyłożyć się do nowych zadań. 

Na ten moment nie ma sensu dużo obiecać. Trzeba zacząć robić, aby mieć się potem czym chwalić. 

Poprosił wszystkich o cierpliwość i wyraził nadzieję współpracy. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje i po-

prosił o zabranie głosu przez panią Magdalenę Dworakowską- Łukasiuk. 

Magdalena Dworakowska-Łukasiuk Dyrektor Warsztatów Terapii Zajęciowej w Starych Ra-

ciborach zaprosiła uczestników sesji na obejrzenie wystawy znajdującej się na pierwszym piętrze 

urzędu gminy. Wystawa jest o uczestnikach WTZ w Starych Raciborach i OREW w Kostrach No-

skach. Celem projektu jest zmiana stereotypowego postrzegania osób z niepełnosprawnością. Dzięki 
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wystawie można będzie lepiej poznać osoby niepełnosprawne. Fotograf Maciej Nowakowski wykonał 

20 portretów osób niepełnosprawnych. Wystawa została dofinansowana przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Podlaskiego i zrealizowana ze środków Stowarzyszenia Pomocy „Szansa”. Prace będą 

znajdował się w urzędzie gminy do piątku, a następnie wystawa będzie pokazana w Zespole Szkół 

w Sokołach i Centrum Edukacyjno-Kulturalnym w Kuleszach Kościelnych oraz w gminie Nowe Pie-

kuty. Poprosiła o przekazanie informacji o wystawie członkom rodzin, sąsiadom i znajomym. Portrety 

są piękne. Pokazują oblicze osoby, na które nie patrzy się przez pryzmat niepełnosprawności. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje i po-

prosił o zabranie głosu przez panie Bożennę Żukowicz i Agnieszkę Kurzynę. 

Agnieszka Kurzyna Dyrektor CKB poinformowała, że Centrum Kulturalno-Biblioteczne 

w Sokołach otrzymało środki z Narodowego Centrum Kultury na inicjatywy mieszkańców. Zostało 

zgłoszonych 7 inicjatyw. Jedną z nich jest wspólne śpiewanie piosenek wojennych. Liderem tej inicja-

tywy są panie Bożenna Żukowicz i Danuta Brzozowska.  

Bożenna Żukowicz poinformowała, że wspólnie z panią Danutą Brzozowską napisały projekt 

„Wspólne śpiewanie – piosenki wojenne”. Realizacja projektu będzie miała miejsce 1 września br. 

o godz. 15.00 (niedziela) przy CKB w Sokołach. Zaprosiła na wydarzenie kulturalne wszystkich 

uczestników sesji i poprosiła o rozpowszechnienie tej informacji. Wszyscy obecni na wspólnym śpie-

waniu otrzymają bezpłatnie śpiewnik z tekstami piosenek.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje i po-

prosił o zabranie głosu przez pana starostę. 

Bogdan Zieliński Starosta Wysokomazowiecki poinformował, że z uwagi na wyjazd do Białe-

gostoku nie będzie mógł uczestniczyć w całej sesji. Chciałby jednak poruszyć dwie sprawy. Pierwszą 

z nich jest realizowana na terenie gminy Sokoły inwestycja drogowo-mostowa w Jeńkach w ramach 

rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa. Pieniędzy wystarczyło nam tyle, ile jest tam robione. 

Mieszkańcy doskonale znają zakres inwestycji. Niestety nie udało nam się dotrzeć z modernizacją 

drogi do skrzyżowania dróg przy figurce w Waniewie. Jeżeli będzie zgoda samorządu gminy, to w na-

stępnym roku tą inwestycję zakończymy. Obecnie trwają roboty drogowe. Został wyznaczony objazd 

drogą polną na czas trwania przebudowy mostu. Stan techniczny polnych dróg objazdowych jest bar-

dzo dobry, co jest zasługą samorządu gminy. Drugą sprawą jest dalsze funkcjonowanie Zespołu Szkół 

Rolniczych w Krzyżewie. Od 1 września br. szkoła w Krzyżewie będzie nadal funkcjonowała. Zarząd 

Rady Powiatu wyraził zgodę na utworzenie oddziałów technika rolnika i technika agrobiznesu. Na 

chwilę obecną jest to namiastka tego, co być powinno. Należy to traktować, jako zaczyn, który ma 

w przyszłości procentować. Podziękował pani dyrektor Krawczuk za pracę włożoną w utworzenie 

oddziału. Podziękowania należą się również pozostałym osobom, które mocno zaangażowały się 

w zrealizowanie naboru. Od 1 września br. rząd wprowadza 10 % podwyżkę wynagrodzeń nauczycie-

li. Utrzymanie szkoły wiąże się z ogromnymi nakładami finansowymi. Jeżeli chcemy, aby otrzymy-

wana na uczniów subwencja oświatowa pokrywała tylko same wynagrodzenia nauczycieli, to w jed-

nym oddziale, w jednoprofilowej klasie powinno być przynajmniej 24 uczniów. Obecnie w szkole 

mamy dwuprofilową klasę, w której będą się uczyć 22 osoby. Taka klasą będzie funkcjonowała, a w 

następnych latach nabór do szkoły będzie kontynuowany. Powiat dokłada do szkoły, ale liczy że przy-

szłe lata będą bardziej owocne. Zarząd Powiatu zdecydował się przeznaczyć dodatkowo 165 tys. zł, 

aby szkoła mogła funkcjonować w tym roku. Nie planowaliśmy takiego wydatku, ale byliśmy zdeter-

minowani i musieliśmy takie pieniądze znaleźć w budżecie. Chcemy, aby szkoła mogła nadal funk-

cjonować i rozwijać się w tej jednostce. Oświadczył, że na teren gminy Sokoły zawsze może przyje-

chać z podniesionym czołem, gdyż nie ma się czego wstydzić w sprawie Krzyżewa. Wszystko to, co 

niesłusznie spływa jest w stanie przyjąć. Każdy może oceniać starostę, zarząd i radę. Jeśli ktoś będąc 

w Krzyżewie powie, że to miejsce zostało zapomniane przez Boga i ludzi, to albo ma złą wolę, albo 

ma problemy ze zdrowym rozumieniem pewnych rzeczy. To miejsce jest, było i będzie. Ono przez 

cały czas się rozwija. Można się cieszyć, że w Zakładzie Aktywności Zawodowej nowa pani kierow-

nik dobrze układa sprawy związane z funkcjonowaniem zakładu, który w dużej części odciąża powiat 

z eksploatacji budynków. Zadanie zostało zrealizowane ze środków zewnętrznych i nie możemy na 

tym zarabiać w okresie trwałości projektu. Nie chodzi tu o pieniądze, ale o miejsce jakie zostało stwo-

rzone dla niepełnosprawnych. W zakładzie pracuje trzydziestu sześciu niepełnosprawnych. Osoby, 

które mają inne wizje dla tego miejsca, powinny wytonować swoje wypowiedzi ze względu choćby na 

osoby niepełnosprawne. W opinii społecznej pojawiły się głosy, że budynek i ziemia zostały oddane 
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fundacji. Wypowiadają to ludzie, po których można byłoby się więcej spodziewać. Zaprzeczył tym 

pogłoskom i wyjaśnił, że nic nie zostało oddane i sprzedane. Obiekt Zespołu Szkół Rolniczych 

w Krzyżewie jest i będzie mieniem powiatu. To, że ktoś z tego korzysta wcale nie oznacza, że stał się 

jego właścicielem. Szkoła w Krzyżewie będzie nadal funkcjonowała razem z Zakładem Aktywności 

Zawodowej. Pomieszczeń mamy tam tyle, że dla każdego wystarczy. Jesteśmy zdeterminowani i nie 

chcemy, aby budynki stałe puste i niszczały. Gdyby nie pomysł utworzenia Zakładu Aktywności Za-

wodowej i wykorzystania dofinansowania, dziś martwilibyśmy się, co dalej z tym zrobić. Niezago-

spodarowany obiekt szybko niszczeje i to powinno być zrozumiałe dla wszystkich. Należy cieszyć się 

z tego, że obiekty mogą być wykorzystywane i służyć ludziom. Wyraził nadzieję, że w przyszłych 

latach nabory będą skuteczne i szkoła będzie mogła funkcjonować. Przedstawił, że niektórzy sądzą, że 

lepiej było kilka lat temu przekazać szkołę Ministrowi Edukacji Narodowej. Można rozważać rożne 

scenariusze. Jeśli ktoś ma dobry pomysł na prowadzenie szkoły, to jesteśmy w stanie tą szkołę mu 

przekazać. Wystarczy zarejestrować stowarzyszenie lub fundację i przedstawić zarządowi swój po-

mysł. Jesteśmy przygotowani na takie rozmowy z wiarygodnym partnerem. Zachęcił wszystkich do 

posyłania swoich dzieci do Krzyżewa. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady oświadczył, że ma nadzieję, że wyjaśnienia pana 

starosty dotrą do osób, które rozpowszechniają nieprawdziwe informacje na temat Zakładu Aktywno-

ści Zawodowej w Krzyżewie i Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie. Ponadto zapytał pana starostę, 

jak przedstawia się sprawa remontu drogi Sokoły – Racibory Nowe? 

Bogdan Zieliński Starosta Wysokomazowiecki odpowiedział, że w tym roku realizujemy in-

westycję drogowo-mostową w Jeńkach. W przyszłym roku chcielibyśmy kontynuować prace i zmo-

dernizować odcinek do Pszczółczyna. Wykonanie całego ciągu dróg jest bardzo istotne z punktu wi-

dzenia gminy i powiatu. Samorząd gminy Sokoły powinien zadeklarować swój udział w inwestycji. 

Jeśli tego nie zrobi, to inwestycja zostanie przełożona na kolejne lata. Na chwilę obecną nie ma osta-

tecznej deklaracji, że będziemy przebudowywać drogę powiatową pomiędzy Sokołami, a Nowymi 

Piekutami. Jeśli jest taka potrzeba, to należy podjąć rozmowy. Z Sokół do Nowych Piekut jest 15 km. 

Powinniśmy myśleć o całym odcinku. Należy podjąć rozmowy na ten temat i przewidzieć realizację 

inwestycji na konkretne lata. Fundusz dróg samorządowych nadal funkcjonuje, dlatego mamy możli-

wość dofinansowania inwestycji. Dokumentację jesteśmy w stanie opracować, ale inwestycję należy 

rozłożyć na kilka lat. Chcemy konkretnej deklaracji, aby nie okazało się że wykonana dokumentacja 

trafi na półkę, jako materiał archiwalny. Koszt dokumentacji na 7 km odcinek drogi z Sokół do No-

wych Racibor należy wstępnie szacować na ok. 300 tys. zł. Powinniśmy być świadomi swoich decyzji, 

gdyż ewentualne odstąpienie od inwestycji pociągnie za sobą niepotrzebne koszty. Należałoby o tym 

porozmawiać na roboczo na komisjach. W ostatnich latach powiat wykonał szereg inwestycji. Reali-

zacja zadania jest sporym obciążeniem dla budżetu. Jeśli będzie wola ze strony gminy, to jesteśmy 

gotowi posiłkować się kredytem. Poprosił o przeanalizowanie swoich możliwości finansowych i po-

wrócenie do tematu. Ponadto poinformował, że wkrótce będzie realizowana droga wojewódzka. Inwe-

stycja będzie wykonywana etapami. W pierwszej kolejności zostanie zmodernizowany 2,5 km odcinek 

z Wysokiego Mazowieckiego do Broku, który będzie kosztował województwo 33 mln zł. Wszyscy 

zdają sobie sprawę z tego, że jest to niewiele, ale spowodowane jest to tym że województwo nie ma na 

ten cel środków zewnętrznych. Pierwszy etap wykonuje ze środków własnych. Nowa perspektywa 

finansowa daje szanse na pozyskanie dotacje. Musimy cierpliwie na to poczekać, gdyż tylko tak moż-

na to zrobić. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że będziemy o tym rozmawiali na komisjach. 

Radny Piotr Łapiński podziękował panu staroście i radnemu Waldemarowi Kikolskiemu za 

postawienie znaków drogowych na skrzyżowaniu dróg w Krzyżewie. Wyraził nadzieje, że dzięki no-

wemu oznakowaniu nie będzie tam dochodziło do tylu, co do tej pory, wypadków. Ponadto zapytał, 

czy jest szansa na wydzielenia ścieżki rowerowej z modernizowanej drogi powiatowej Jeńki – Wa-

niewo? 

Bogdan Zieliński Starosta Wysokomazowiecki odpowiedział, że obecnie zastanowimy się nad 

tym, jakie oznaczenie zastosować na tej drodze. Pas drogowy i nawierzchnia zostały poszerzone. 

Stwierdził, że nie jest przekonany do tego, aby wyodrębniać z nawierzchni metrowy pas oddzielony 

od drogi ciągłą linią. Wykonana w ten sposób ścieżka rowerowa w żaden sposób nie uchroni rowerzy-

stów przed ewentualnym wypadkiem. Zgłoszony wniosek zostanie poddany analizie. 
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Radny Piotr Łapiński oświadczył, że wniosek zgłasza w imieniu mieszkańców, którzy wysto-

sowali pismo i byli delegacją u pana starosty. 

Bogdan Zieliński Starosta Wysokomazowiecki zaproponował powrócić do tematu na posie-

dzeniu komisji. 

Radna Maria Krysiewicz zapytała, jaki jest termin ukończenia drogi? Dobrze byłoby, aby dro-

ga została zakończona przed uroczystością w Waniewie. 

Bogdan Zieliński Starosta Wysokomazowiecki odpowiedział, że inwestycja ma być zakoń-

czona do 30 października br. Następnie opuścił salę obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Joanna Krawczuk Dyrektor ZSR w Krzyżewie oznajmiła, że miała pytanie do pana starosty, 

ale wyszedł bardzo szybko. Odnosząc się do wypowiedzi pana starosty oświadczyła, że mówił o łą-

czonych klasach technika rolnika i technika agrobiznesu, które uczą się 3 lata w tym samym progra-

mie. Właściwie jest to jedna zintegrowana klasa. Powiedział, że na te klasy jest pozwolenie i takie 

klasy mamy. Nie wspomniał o osobach, które przyszły do technika rolnika po gimnazjum, a także do 

liceum policyjno-pożarniczego. Na chwilę obecną jest tam ok. 20 osób. Ze względu na informacje, 

które są w terenie osoby te nadal nie są pewne, czy mają przyjść do szkoły. Zainteresowana młodzież 

złożyła kopie dokumentów. Wielu dzwoniło do nas z zapytaniem, czy utworzy się ta klasa. Cześć osób 

była na spotkaniu informacyjnym w niedzielę wraz z innymi zainteresowanymi nauką w Krzyżewie. 

Nie wszyscy o tym wiedzą, ale w styczniu tego roku szkoła uzyskała złotą tarczę. Jest to szczególne 

wyróżnienie dla szkół, które mają bardzo wysokie wyniki kształcenia. Nie ma na tą chwilę sensu od-

woływania się do statystyk i porównywania wyników do sąsiednich szkół. Młodzieży, która ukończyła 

gimnazjum i jest zainteresowana nauką na kierunku technika rolnika należy się najlepsze kształcenie. 

Osoby, które chcą kształcić się w liceum policyjno-pożarniczym chciałyby pozyskać wiedzę, aby swo-

ją przyszłości wiązać ze służbami mundurowymi. Pani dyrektor oświadczyła, że proponowała panu 

staroście połączenie tych dwóch grup. Pan starosta nie chciał się na to zgodzić, gdyż nie wyobrażał 

sobie łączenia technikum z liceum, ponieważ jedni uczą się trzy lata a drudzy cztery. Program klasy 

pierwszej umożliwia takie połączenie, a różnice występują tylko w kilku godzinach. Wyraziła nadzie-

ję, że zarząd powiatu przeanalizuję taką propozycję i pozytywnie ją zaakceptuje. Nie chcielibyśmy 

zainteresowanych nauką dzieci wypuścić ze szkoły. Jeśli tyle mówi się o programie kształcenia rolni-

czego, trosce o rolników, to wydawać się powinno że wzorem innych szkół można byłoby te osoby 

z gimnazjum na zajęciach praktycznych połączyć z podstawówką. Na przedmiotach ogólnych połą-

czyć z liceum. Taka symulacja została przygotowana. Na razie mamy sytuację w zawieszeniu. Nie 

chcemy zawieść ludzi, którzy są chętni uczyć się w Krzyżewie. Sytuacja, w której nie ma pewności 

i brakuje bezpośredniej decyzji, a są podane informacje, nie jest najlepsza. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady przerwał wypowiedź i oświadczył, że nie intere-

sują nas sprawy techniczne. Chcielibyśmy, aby szkoła była i dzieci się tam uczyły. 

Joanna Krawczuk Dyrektor ZSR w Krzyżewie oświadczyła, że szkoła będzie funkcjonowała. 

Chcemy, aby wszyscy zrozumieli, że absolwenci gimnazjum będą mogły, jak najlepiej się uczyć. Pan 

starosta mówi przede wszystkim o finansach i oszczędnościach. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady powiedział, że to są sprawy powiatu, a nie gminy. 

Joanna Krawczuk Dyrektor ZSR w Krzyżewie oświadczyła, że zrobi wszystko, żeby absol-

wenci gimnazjum mogli uczyć się w Krzyżewie. Odnosząc się do finansów powiedziała, że pieniądze 

na oba typy szkół zostaną w dużej części pozyskane ze środków europejskich. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy jesteśmy za szkołą 

w Krzyżewie. Poprosił o wyświetlenie nowego filmu promocyjnego gminy. 

Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił film promocyjny gminy Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. Po przerwie przewodni-

czący wznowił obrady i oświadczył, że chciałby się odnieść do słów pani Dyrektor ZSR w Krzyżewie. 

Rada Gminy Sokoły jest przeciwna zamknięciu szkoły w Krzyżewie. Przedstawił, że jego dziecko 

pracuje w ZAZ w Krzyżewie. Dobrze, że taki ośrodek funkcjonuje w naszej gminie i osoby niepełno-

sprawne mają tam swoje miejsce. Poprosił, aby nie były rozpowszechniane plotki na temat stanowiska 

rady gminy w tej sprawie. 

 

Ad. 3. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił pana wójta o wprowadzenie do tematu. 
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Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że firma Koba realizuje projekt związany z do-

stępem do szerokopasmowego Internetu. Przedsięwzięcie jest dofinansowane ze środków Unii Euro-

pejskiej. Dwa lata temu na sesji gościliśmy przedstawicieli tej firmy. Były wówczas omawiane wstęp-

ne założenia tego projektu. Dziś zostaną przedstawione bliższe informację, gdyż projekt jest już 

w fazie realizacji. 

Kamil Balcewicz z KOBA Sp. z o.o. poinformował, że w wyświetlonym przed przerwą filmie 

promocyjnym gminy padły bardzo fajne słowa „tradycja przeplata się z nowoczesnością”. Realizując 

projekt w gminie Sokoły chcielibyśmy tego dokonać. Zamierzamy opowiedzieć o programie opera-

cyjnym Polski Cyfrowej. W ramach tego funduszu będziemy budować sieć szerokopasmową. Do tego 

celu posłużymy się przygotowaną prezentacją multimedialną.  

Przedstawiciele firmy KOBA Sp. z o.o. wyświetlili i omówili prezentację multimedialną doty-

czącą budowy szerokopasmowego Internetu. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 7 do protoko-

łu. 

 

Ad. 4. 

Piotr Babul Dyrektor Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej w Białymstoku poinformował, 

że rząd ogłosił program regeneracji środowiskowej gleb poprzez ich wapnowanie, ale potocznie uży-

wa się określenia „dotacje do wapnowania”. Od 1 sierpnia są przyjmowane wnioski o dotacje. Zostały 

wprowadzone ograniczenia na korzystanie z dofinasowania. Z programu mogą skorzystać gospodar-

stwa do 75 ha. Drugim koniecznym warunkiem jest posiadanie badań gleb potwierdzających odczyn 

do 5,5 pH. Kwota dofinansowania jest zróżnicowana. Najwyższą stawkę, czyli 300 zł do tony czyste-

go składnika na hektar może otrzymać rolnik posiadający gospodarstwo nie większe niż 25 ha. Jeżeli 

rolnik posiada gospodarstwo powyżej 25 ha, ale nie większe niż 50 ha, to może liczyć na dofinasowa-

nie w wysokości 200 zł do tony czystego składnika na hektar. Najniższa stawka to 100 zł do tony czy-

stego składnika na hektar. Przysługuje ona rolnikom posiadającym gospodarstwo rolne w przedziale 

50-75 ha. Jeżeli rolnicy posiadają badania gleb wykonane w 2017 r., w 2018 r. i w 2019 r. to nie mu-

szą kolejny raz badać ziemi. Do wniosku o dofinasowanie można dołączyć wyniki badań z tych lat. 

W przypadku, gdy rolnik nie posiada takich badań, to należy pobrać próbki i dostarczyć je do Stacji 

Chemiczno-Rolniczej. Po analizie próbek określimy, na które działki można będzie otrzymać dofinan-

sowanie. W związku z uruchomieniem tego programu zainteresowanie badaniem gleb znacznie wzro-

sło. Codziennie mamy kolejkę do przyjmowania prób. Nasi specjaliści nie nadążają z zamówieniami. 

Do celu złożenia wniosku jest możliwość zbadania tylko samego pH. Badanie jest bardzo krótkie. Na 

wyniki czeka się maksymalnie 10 dni. Koszt badania jest niższy o połowę w porównaniu do komplek-

sowego badania gleby. Faktury za zakup wapna wystawione po dniu 1 czerwca 2019 r. będą zaliczane 

do tego programu. Faktura musi zawierać precyzyjne informacje na temat wapna, a zakupione wapno 

powinno być zgodne z klasyfikacją określoną w dwóch rozporządzeniach. Na stole prezydialnym zo-

staną wyłożone ulotki informacyjne, w których są zawarte wszystkie najważniejsze informacje na 

temat tego programu. Dotacja dotyczy tylko zakupu wapna. Dofinansowaniu nie podlega transport 

wapna na pole rolnika. Program został ogłoszony na 4 lata, a więc nie powinno być tu pośpiechu. Rol-

nik tylko raz może skorzystać z dofinansowania na wapnowanie danej działki. Poprosił o zwrócenie 

uwagę na to, że jeżeli z badań wynika, że na daną działkę należy przeznaczyć 3 tony wapna, to nie 

powinno dzielić się tej dawki, ponieważ nie będzie można złożyć drugiego wniosku w ciągu 4 lat na tą 

samą działkę. W gospodarstwie można wydzielić działki, na których zostanie zastosowane wapnowa-

nie. Kolejne działki do wapnowania będą mogły być dofinansowane w kolejnych latach. Rolnicy, 

którzy mają dostęp do prywatnego laboratorium mogą wykonać tam badanie i takie wyniki będą brane 

pod uwagę pod warunkiem, że to laboratorium posiada akredytację Polskiego Centrum Akredytacji. 

W Okręgowej Stacji Chemiczno-Rolniczej wykonywane są te badania i do nas należy składać wnio-

sek. Wniosek o dofinansowanie dostępny jest na stronie internetowej Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Białymstoku, a także na stronach Okręgowej Stacji 

Chemiczno-Rolniczej w Białymstoku oraz stronach krajowej stacji i narodowego funduszu. W związ-

ku z obowiązującą strukturą wojewódzkie fundusze są niezależne. Każdy ma swoją radę nadzorczą 

i zarząd. Przy pobieraniu wniosku należy zwrócić uwagę na to, aby był on z naszego województwa. 

Wniosek wypełniamy elektroniczne, drukujemy, podpisujemy i składamy do stacji. W stacji nastąpi 

weryfikacja wniosku i przekazanie go do wojewódzkiego funduszu, który będzie wypłacał środki. 

W programie zostały przewidziane kontrole po przekazaniu dotacji. Nie wiadomo, czy będą kontrolo-
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wani wszyscy rolnicy, czy tylko wybrani. Na polu zostaną pobrane próbki z określeniem lokalizacji 

przez GPS. Po przenalizowaniu danych i dokumentacji zostanie sporządzony protokół określający, czy 

dotacja została właściwie wykorzystana. Media szeroko informują o programie dotacji do wapnowania 

i rolnicy posiadają już jakąś wiedzę na ten temat. Poprosił o pytania i zachęci do odwiedzenia strony 

internetowej stacji, gdzie można znaleźć wszystkie niezbędne informacje na temat tego programu. 

Jeśli ktoś nie czuje się na siłach wypełnić wniosek, to może skorzystać z pomocy doradców rolnych 

bądź pracowników ODR-ów. Wypełnienie wniosku jest proste. Załącznikami do wniosku są zalecenia 

wapnowania, faktura i oświadczenie o pomocy de minimis.  

Henryk Idźkowski sołtys wsi Roszki Chrzczony przedstawił, że posiada wyniki badań gleby 

wykonane w 2017 r. W wyniku nie ma wskazanych numerów działek ewidencyjnych, z których zosta-

ła pobrana próba. Są jedynie indywidualne oznaczenia poszczególnych prób. Czy należy powtórzyć 

takie badanie? 

Piotr Babul Dyrektor OSChR odpowiedział, że nie trzeba powtarzać tych badań, dlatego że 

zamawiając wyniki nawet dziś można próbki oznakować w ten sam sposób. Rolnik odpowiada za to, 

aby te dane uczciwie przenieść na działki geodezyjne. Podczas zamawiania badań nie ma obowiązku 

przypisywania numerów działek. 

Andrzej Remisiewicz z firmy Trans-Rol poinformował, że często kupujący pytają o wapno 

nawozowe. Wielu rolników nie zna właściwości tych nawozów. Wapno kruszone ma 200 razy mniej-

szą skuteczność niż wapno mielone. Cena poszczególnych wapien jest bardzo zróżnicowana i waha się 

od 7 do 27 zł. Rolnicy kupując nawozy powinni żądać wiarygodności towaru w postaci certyfikatu lub 

deklaracji zgodności. Zakup dobrej jakości towaru gwarantuje podniesienie pH. Ziemie w naszym 

kraju są zakwaszone i wymagają stosowania wapna. Zakwaszona ziemia przyswaja nawozy tylko 

w 30-40 %. Stosowanie nawozów przy nieuregulowanym pH jest marnotrawieniem pieniędzy. Zapro-

sił wszystkich rolników na współorganizowane ze Stacją Doświadczalną Oceny Odmian w Krzyżewie 

Dni Kukurydzy i Soi, które odbędą się w Krzyżewie w dniu 3 września br. Temat wapnowania gleb 

będzie tam szeroko omawiany.  

 Piotr Babul Dyrektor OSChR powiedział, że w naszym województwie ok. 70 % gleb wymaga 

wapnowania. Pan Andrzej Remisiewicz wspomniał o niskiej skuteczności nawozów zastosowanych na 

glebach kwaśnych. Drugą kwestią jest to, że zastosowane nieskutecznie nawozy spłyną do rzek, jezior 

i mórz zatruwając środowisko naturalne. Unia Europejska zwraca na to szczególną uwagę i podejmuje 

działania mające na celu właściwe wykorzystanie nawozów. Ten program jest przykładem właśnie 

takiej polityki. 

Andrzej Remisiewicz z firmy Trans-Rol poinformował, że śruta sojowa ma zazwyczaj zawar-

tość białka 46 %. Zdarzają się produkty, gdzie białko stanowi tylko 42 %. Różnica w cenie tych 

dwóch produktów, to ok. 140 zł na tonie. Rolnicy kupując śrutę sojową nie pytają o zawartość białka. 

Wizualnie śruta wygląda tak samo, ale efekt jest zupełnie inny. Podobnie sytuacja wygląda w przy-

padku śruty rzepakowej. Punkty handlowe we współpracy ze Stacją Chemiczno-Rolniczą zachęcają do 

świadomego zakupu produktów w sektorze rolniczym.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy podziękował dyrektorowi OSChR za przybycie na sesję i przed-

stawienie informacji. 

 

Ad. 7. 

1) 

Zenon Perkowski z Klubu Wiezionych, Internowanych i Represjonowanych przedstawił in-

formację z działalności klubu. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 5. 

1) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok. 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/51/2019 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

2) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez wła-

ścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustale-

nia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z czego 11 radnych było „za”, a 4 radnych „wstrzymało się” 

w głosowaniu.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nierucho-

mości położonych na obszarze Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/52/2019 

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

3) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP wystąpiła z wnioskiem o wprowadzenie 36 % pod-

wyżki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi i przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 

tej opłaty. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że po nowelizacji ustawy został wydzielony od-

rębny rachunek bankowy do obsługi gospodarki odpadami. Mieszkańcy będą dokonywali wpłat na te 

konto. Z tego konta będą również realizowane wydatki związane z obsługą systemu. Intencją jest rze-

telne rozliczenie wszystkich wpływów i wydatków. Gmina jest kontrolowana przez różne instytucje. 

System gospodarki musi być skonstruowany tak, aby dochody pokrywały wydatki. Wprowadzane 

przepisy mogą zahamować dalsze podwyżki. Do tej pory było tak, że firmie odbierającej odpady było 

przypisane wysypisko do deponowania odpadów. Teraz to ma się zmienić i firma będzie mogła do-

starczyć odpady na dowolnie wybrane wysypisko. Poprosił, aby przejrzeć strony internetowy sąsied-

nich gmin i zwrócić uwagę na to, że podwyżki opłaty są nie tylko u nas. Podwyżka opłaty nie jest 

zależna od gminy i chętnie jej nie wprowadzamy. 

Radna Jadwiga Sieniawska poinformowała, że na posiedzeniu komisji dyskutowaliśmy na ten 

temat. Przedstawione przez panią kierownik wyliczenia obrazują obecną sytuację. Przetarg określił 

realną cenę odbioru i zagospodarowania odpadów. Nasze stawki były znacznie niższe i nie pokrywały 

ponoszonych wydatków. Skoro system musi się bilansować, to stawki należy podnieść. Zdajemy sobie 
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sprawę z tego, że śmieci znacząco obciążają budżety domowe gospodarstw domowych, ale nie mamy 

innego wyjścia. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wybo-

ru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, z czego 11 radnych było „za”, a 4 radnych „wstrzymało się” 

w głosowaniu.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, stanowi za-

łącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/53/2019 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

4) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie okre-

ślenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia 

wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o wypłatę dodatku energetycznego, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/54/2019 

w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego,  

stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

5) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia re-

gulaminu korzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewszczyzna. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przyję-

cia regulaminu korzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewszczyzna. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewszczyzna.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu ko-

rzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewszczyzna, stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr VIII/55/2019 

w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kompleksu rekreacyjnego w miejscowości Kowalewsz-

czyzna, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

6) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP przedstawiła projekt uchwały w sprawie opinii doty-

czącej oddania w dzierżawę nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu nierucho-

mości Gminy Sokoły. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że nad tematem oddania w dzierżawę nierucho-

mości w Bruszewie z przeznaczeniem pod strzelnicę dyskutowaliśmy w poprzedniej komisji. Wstępną 

lokalizacją takiego obiektu miało być wyrobisko po żwirowni w Jabłonowie Wypychach. Pomysł ten 

upadł wraz z koncepcją utworzenia szkoły kadetów w Krzyżewie. Mieszkańcy Bruszewa mieli moż-

liwość dokładnego zapoznania się z pomysłem. Zorganizowano kilka zebrań. Był też próbne strzały. 

Zainteresowani budową strzelnicy wyjaśnili wszelkie wątpliwości. Ostatecznie mieszkańcy Bruszewa 

wyrazili zgodę na lokalizację takiego obiektu na działce komunalnej nr 222. Po podjęciu uchwały 

zostanie ogłoszony przetarg nieograniczony na dzierżawę tej nieruchomości, do którego będą mogli 

przystąpić wszyscy zainteresowani zlokalizowaniem strzelnicy na tej działce. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie opinii 

dotyczącej oddania w dzierżawę nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu nieru-

chomości Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie opinii doty-

czącej oddania w dzierżawę nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu nierucho-

mości Gminy Sokoły.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie opinii dotyczącej oddania 

w dzierżawę nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego z zasobu nieruchomości Gminy 

Sokoły, stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/56/2019 

w sprawie opinii dotyczącej oddania w dzierżawę nieruchomości w drodze przetargu nieograniczone-

go z zasobu nieruchomości Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

7) 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły w prawo własności nieru-

chomości. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy uzupełnił, że w naszej gminie sprawa dotyczy jedynie miesz-

kańców bloku po dawnym SUW-ie. Radni na posiedzeniu komisji zdecydowali się zastosować mak-

symalną wysokość bonifikaty, aby wieczyści użytkownicy gruntu stali się jego właścicielami. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie okre-

ślenia wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły w prawo własności 

nieruchomości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia 
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wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły w prawo własności nieru-

chomości.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości 

i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły w prawo własności nieruchomości, sta-

nowi załącznik nr 21 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VIII/57/2019 

w sprawie określenia wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Sokoły 

w prawo własności nieruchomości, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 6. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu 

gminy za I półrocze 2019 r., kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i przebiegu planów 

instytucji kultury, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 7. 

2) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że wczoraj spotkał się w Łomży z panią Jadwigą 

Emilewicz Minister Przedsiębiorczości i Technologii i rozmawiał na temat możliwości oddelegowania 

pracownika urzędu gminy do obsługi programu czyste powietrze. W spotkaniu uczestniczyło wielu 

przedstawicieli agend rządowych. W ramach programu będzie można wymienić stary piec na nowy, 

dokonać termomodernizacji domu, wymienić okna i drzwi. Po wykonaniu gazyfikacji, mieszkańcy 

Sokół będą mogli otrzymać dofinansowanie na wymianę „starego kopciucha” na piec gazowy. Pra-

cownik urzędu gminy będzie pomagał wypełniać wnioski o dofinansowanie w ramach tego programu. 

Chcemy, aby jak najwięcej osób z naszej gminy skorzystało z dofinansowania budżetu państwa. 

Ireneusz Bokina Kierownik Ref. GKOŚiR uzupełnił, że do tej pory z naszej gminy wpłynęło 

zaledwie kilka wniosków o dofinasowanie do WFOŚiGW. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy powiedział, że jeżeli aplikowanie o dofinansowanie będzie od-

bywało się przy pomocy urzędu gminy, to zainteresowanie będzie większe niż do tej pory. 

3) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że wspólnie z przewodniczącym rady oglądał 

ośrodek w Komorowie. 16 września odbędzie się przetarg na kupno wieczystego użytkowania nieru-

chomości po byłej szkole w Nowych Raciborach. Przedstawił, że gdybyśmy zdecydowali się na zwy-

kłą sprzedaż, to zainteresowanie byłoby dużo większe. Nie chcemy pozbywać się mienia gminnego. 

Decydując się na użytkowanie wieczyste mamy pełną kontrolę nad podmiotem. Drugim warunkiem 

jest wyznaczony cel opiekuńczo-leczniczy. Wkrótce zobaczymy co z tego będzie, ale jesteśmy pozy-

tywnej myśli. 

4) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że odbył się przetarg na dzierżawę obiektu CIT 

w Waniewie. Do przetargu nikt nie przystąpił. W najbliższy czwartek przyjeżdżają przedstawiciele 

fundacji i chcemy tam rozpatrzeć sprawę inkubatora przetwórstwa rolno-spożywczego. LGD NAREW 

przeznacza na ten cel dofinasowanie w wysokości 500 tys. zł. Wiele osób ma sceptyczne podejście do 

fundacji i stowarzyszeń, ale w naszej gminie na wielu płaszczyznach sprawdziła się współpraca z or-

ganizacjami pozarządowymi. 

5) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że rozmawiał z panem Jędrzejem Łucykiem, któ-

ry nie tak dawno był na sesji. Wydaliśmy decyzję celu publicznego. Wszystkie miejscowości od Dwo-
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rak do Sokół i same Sokoły zostaną podłączone do gazociągu. Po uprawomocnieniu się decyzji będzie 

ogłaszany przetarg na wykonawstwo. Polska Spółka Gazownicza chce priorytetowo wykonać inwe-

stycję w Sokołach.  

6) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił, że na ul. Nowy Świat kończy się budowa nowego 

międzygminnego posterunku policji. Wiceminister Jarosław Zieliński zadeklarował, że uroczyste 

otwarcie posterunku odbędzie się przed 13 października. 

7) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że minister Krzysztof Ardanowski na dożynkach 

w Kolnie mówił, że od września będą pieniądze dla rolników w wysokości do 100 tys. zł na nawod-

nienia, pompy i studnie głębinowe. Gmina Sokoły chce złożyć wniosek do małej retencji, czyli na 

zbiorniki wodne. Będziemy na ten temat rozmawiać i wykorzystywać do tego celu nieużytki. Jeżeli 

rząd daje na to pieniądze, to gmina musi się zaangażować i pomóc w realizacji. Latem wspólnie 

z Instytutem Technologiczno-Przyrodniczym w Falentach rozpatrywaliśmy sprawę wykorzystania 

naszych studni głębinowych do zaopatrzenia deszczowni rolniczych. Niewykorzystane studnie mamy 

obecnie w Truskolasach Olszynie i Krzyżewie.  

8) 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że za chwilę pani kierownik zrelacjonuje suszę 

w rolnictwie na terenie naszej gminy. Podziękował panu Andrzejowi Raciborskiemu, który społecznie 

wykonał ogrom pracy związanej z szacowaniem szkód w rolnictwie. Pracownicy urzędu również zaj-

mują się tym dodatkowym obowiązkiem. Premier postanowił odznaczyć pana Andrzeja i w niedzielę 

wręczył mu złoty medal 100-lecia odzyskania niepodległości. Po wręczeniu medalu rozmawialiśmy 

z premierem na temat strefy zrównoważonego rozwoju w Krzyżewie. Marszałek złożył już stosowny 

wniosek. Premier zna temat i będzie się w tej sprawie kontaktował z marszałkiem. Ośrodek w Krzy-

żewie jest własnością Skarbu Państwa. Chcemy, aby w tą inicjatywę w pierwszej kolejności włączyła 

się stacja, a następnie gmina czy powiat. Nie możemy pozwolić na realizację w tym miejscu prywat-

nych praktyk, które mają tam miejsce od wielu lat. 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IiPP poinformowała, że do urzędu gminy wpłynęło ok. 

655 wniosków o oszacowanie strat w gospodarstwie ze względu na suszę. Obecnie wpływają jeszcze 

pojedyncze wnioski, ale zdecydowana większość rolników już to zrobiła. U rolników, którzy zdecy-

dowali się dopiero teraz złożyć wniosek będzie szacowana tylko kukurydza, bo pozostałe plony zosta-

ły już zebrane. Obecnie trwają prace związane z przygotowaniem protokołów suszowych. W tych 

pracach bierze udział przedstawiciel ODR w Szepietowie. Na chwilę obecną zostało sporządzanych 

ok. 200 protokołów. Z tego ok. 120 protokołów, to protokoły częściowe. Zostały one odesłane do in-

nych gmin w celu uzupełnienia. Następnie protokoły będą przekazane wojewodzie do akceptacji. Wo-

jewoda po zaakceptowaniu protokołu odeśle go rolnikowi. Ten protokół wraz z wnioskiem będzie 

należało złożyć do biura powiatowego ARiMR. Prawdopodobnie wysokość pomocy będzie taka sama, 

jak w ubiegłym roku. Jeżeli strata w gospodarstwie będzie większa niż 70 %, to do hektara można 

będzie otrzymać 1000 zł pod warunkiem, że minimum 50 % gruntów było ubezpieczonych. Jeżeli 

strata będzie mniejsza niż 70 %, to wysokość pomocy wyniesie 500 zł. Jeżeli ktoś nie miał ubezpie-

czenia, to podane wielkości pomocy zostaną pomniejszone o połowę. Rolnicy, którzy w całym gospo-

darstwie będą mieli większą stratę niż 30 %, to wymagany będzie podpis wojewody na protokole. 

W przypadku, gdy strata będzie mniejsza niż 30 %, podpis wojewody nie będzie wymagany. Powoła-

na komisja pracuje bardzo intensywnie, aby przygotować protokoły na czas. Wszyscy rolnicy będą 

informowani, kiedy mają przyjść i podpisać protokół. Staramy się pracować tak, aby te wszystkie 

czynności zakończyć, jak najszybciej. 

Ireneusz Bokina Kierownik Ref. GKOŚiR poinformował, że został wprowadzony nowy pro-

gram priorytetowy czyste powietrze. Celem programu jest poprawa efektywności energetycznej 

i zmniejszenie ilości emisji zanieczyszczeń pochodzących z budynków mieszkalnych. Korzystając 

z  programu możemy wykonać termomodernizację budynku, wymienić piec centralnego ogrzewania, 

okna i drzwi. W ramach programu można otrzymać dofinasowanie nawet do 53 tys. zł. Wielkość po-

mocy uzależniona jest od dochodów gospodarstwa domowego. Największe dofinasowanie będzie 

przysługiwało gospodarstwom o najniższych dochodach. Najmniejsze zaś dla tych, co zarabiają naj-

więcej. Wielkość pomocy będzie wahać się od 10 do 90 %. Obecnie jesteśmy na etapie podpisywania 

porozumienia z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. W momencie, 
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gdy ruszy ten program można będzie zgłaszać się do gminy i wnioskować przy jej pomocy o dotację. 

W tej chwili wszyscy zainteresowani programem muszą pojechać do Białegostoku. Po włączeniu 

gminy w program wszystkie sprawy z tym związane będzie można załatwić w Sokołach. Poprosił 

sołtysów o rozpropagowanie informacji o programie i zachęcił do skorzystania niego. 

9) 

E.J. mieszkanka powiedziała, że nie ładnie jest jak przewodniczący rady przerywa wypowie-

dzi zaproszonych gości. Tak dziś się zdarzyło, gdy przemawiała pani dyrektor ZSR w Krzyżewie.  

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady odpowiedział, żeby go nie uczyć, co ma robić. 

Poprosił o zadanie pytania lub zgłoszenie problemu. 

E.J. mieszkanka powiedziała, że ma uwagi do wyświetlonego filmu. W materiale zabrakło 

SDOO w Krzyżewie. Zapytała pana wójta, czy zamierza zlikwidować stację? W dniu 21 marca br. pan 

wójt zamierzał sprowadzić ministra Romańczuka i przy jego pomocy przeznaczyć ją na inne cele. 

Drugą kwestię jest to, że na festynie w Waniewie grał zespół Łobuzy, który podczas występu obrażał 

kapłanów i siostry zakonne. Ze sceny leciały przekleństwa i obraźliwe słowa. Prawdopodobnie za 

godzinę występu zespół wziął bardzo wysoką gażę. Zapytała, ile gmina zapłaciła takim wykonawcom? 

Ponadto zapytała pana wójta, czy ma pełnomocnictwo od organu prowadzącego szkołę do reprezen-

towania jej w różnych instytucjach i mediach? Odnosząc się do wątku księży stwierdziła, że każdy 

ksiądz odpowiada za swoją parafię i wie co robi. Poprosiła, aby jej nie obrażać i nie poniżać publicz-

nie na sesji. Na słowa pana wójta brakuje już cierpliwości. Zaapelowała o kulturę i szacunek dla in-

nych osób.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że nie wie, w którym momencie zostało wymienio-

ne pani nazwisko. Pani przypisuje sobie jakieś sekwencje do swojej osoby. Drugą kwestią jest sprawa 

stacji. Nie ja ją zakładałem i nie ja decyduję o jej funkcjonowaniu. Stacja znajduje się na terenie gmi-

ny Sokoły. Podobnie jak sprawa kolei, czy innych instytucji publicznych. Są i muszą być domeną 

i obowiązkiem gminy. Nikt z nas nie zdejmie obowiązku do planowania i przedstawiania wizji rozwo-

ju gminy. To jest w zakresie funkcjonowania samorządu gminy. Nie chodzi tu o zamykanie stacji. To, 

co pani mówi, to są jakieś brednie i kłamstwa. Marszałek i wojewoda chcą włączyć stację w nowe 

pomysły i przedsięwzięcia. Marszałek wysłał pismo do premiera w tej sprawie. Poprosił, aby nie zaj-

mować się tym. Zapytał panią E.J., jakie ma doświadczenie w kwestiach gospodarczych, funkcjono-

wania w samorządzie? Próbowała pani być radną powiatową i to się nieudało, bo ludzie ocenili. Od-

nosząc się do tematu szkoły oświadczył, że zawsze stara się bardzo pozytywnie wypowiadać o szkole. 

W filmie promocyjnym gminy nie byliśmy w stanie wymienić wszystkich szkół. Szkoła w Krzyżewie 

została pokazana w pozytywnym aspekcie. Zapytał panią E.J. o co jej właściwie chodzi? Wypowiedzi 

proboszczów nie wszystkim muszą się podobać. Każdy proboszcz ma swoją politykę i może ją indy-

widualnie kształtować. Nie ma sensu na ten temat polemizować. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie przerwał pani dyrektor ZSR, 

a jedynie zwrócił uwagę. Radę gminy nie interesują sprawy finansowe szkoły i relacje z organem 

prowadzącym, gdyż jest to w kwestii powiatu, a nie gminy. 

E.J. mieszkanka oznajmiła, że pani dyrektor chciała się odnieść do wypowiedzi pana starosty, 

który mówił o klasie 22 osobowej. Nie wspomniał on o osobach zainteresowanych nauką po gimna-

zjum i w klasie policyjno-pożarniczej. Pani dyrektor chciał to wyjaśnić. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady odpowiedział, że trzeba było o tym mówić. Zapy-

tał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

E.J. mieszkanka oświadczyła, że nie uzyskała odpowiedzi na pytanie dotyczące zespołu Łobu-

zy. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy odpowiedział, że na sesji nie ma dyrektor CKB, która mogłaby 

się do tego odnieść, dlatego dostanie pani pisemną odpowiedź na te pytania. 

10) 

 Andrzej Raciborski delegat PIR podziękował w imieniu własnym i kol. Andrzeja Jamiołkow-

skiego za poparcie w wyborach do samorządu rolniczego. W najbliższym czasie będziemy mieli sesję. 

Ukonstytuują się wszystkie władze i będziemy działali na rzecz podlaskich rolników. 
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Ad. 8. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za udział w VIII sesji i zamknął 

obrady o godzinie 13:35. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 

 


